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M E S T O   S P I Š S K É   V L A C H Y 

M E S T S K É    Z A S T U P I T E Ľ S T V O 

IX. VOLEBNÉ OBDOBIE 

______________________________________________________________________________________  

  

Z Á P I S N I C A 

  

napísaná dňa 19. júla 2023 na 10. zasadnutí Mestského zastupiteľstva, uskutočnenom v Galérii  Mestského 

úradu v Spišských Vlachoch. Primátor mesta Spišské Vlachy Vladimír Baloga privítal poslancov MsZ 

a ostatných prítomných. 

  

Prítomní:  

Primátor mesta:      Vladimír Baloga 

Prednostka MsÚ:       Mgr. Marta Tomašková 

Prítomní poslanci MsZ:   Ing. arch. Martin Čurilla, Ing. Juraj Jánošík, Ing. Svetlana Kočišová, Milan 

Biroščák, , Ján Baloga, Mgr. Darina Dzurilová,  

 

Neprítomní poslanci MsZ: Bc. Dávid Labaš Ing. Viliam Grega, Jozef Šiška                                                                              

Hlavný kontrolór:    Mgr. Margita Šefčíková    - neprítomná                                                                         

Zapisovateľ:            Mgr. Zdenka Zahurancová                                                          

 

Ostatní prítomní:   podľa priloženej prezenčnej listiny  

Začiatok rokovania:        16,03 hod.                                                                                                                         

Ukončenie rokovania:     17,45 hod.  

  
 

Priebeh rokovania:  

  

K bodu 1: Otvorenie  

Priebeh rokovania: K bodu 1: Otvorenie  zasadnutia 

– určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

– voľba návrhovej komisie MsZ 

Primátor mesta navrhol zloženie návrhovej komisie, určil overovateľov zápisnice a zapisovateľku.  

Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch  

volí návrhovú komisiu v zložení: predseda: Ing. Svetlana Kočišová  

členovia: Mgr. Darina Dzurilová 

určuje za overovateľa zápisnice: Ing. Juraj Jánošík, Ján Baloga 

skrutátora: Ing. arch. Martin Čurilla, Milan Biroščák 

určuje za zapisovateľku: Mgr. Zdenka Zahurancová 

 

Primátor mesta - dal hlasovať k bodu č. 1 Otvorenie – voľba návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo    v 

Spišských Vlachoch (uzn. v prílohe). 
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Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, , Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, , Ing. 

arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný Ing. Viliam Grega - neprítomný, Jozef Šiška - neprítomný 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 142/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania 

 

Primátor mesta – dal hlasovať o zverejnenom programe rokovania. 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. 

arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný Ing. Viliam Grega - neprítomný, Jozef Šiška - neprítomný 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 143/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

Program: 

 

 1.   Otvorenie zasadnutia 

 - určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

 - voľba návrhovej komisie MsZ 

2.   Schválenie programu rokovania 

3.   Pripomienky občanov 

4.   Správa o plnení uznesení 

5.   Správa projektového manažéra o stave projektov 

6.   Návrh VZN o zrušení centra voľného času v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišské Vlachy 

7.   Zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 4 

8.   Návrh VZN mesta Spišské Vlachy, ktorým sa upravuje VZN č. 2/2010 o hospodárení a nakladaní    

      s majetkom mesta Spišské Vlachy 

9.   Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy - Maskaľ 

10. Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy - Kuchár 

11. Činnosť komisií - výstupy 

12. Rôzne 
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13. Interpelácie  

14. Záver  

 

 

K bodu č. 3 Pripomienky občanov  

 

 

 

Ing. arch. Čurilla – 9. mája – kanál – že sa to rozrobilo, v akom to je stave sa pýta občianka. 

Primátor mesta - môžeme zavolať p. Piklu, ale každopádne, vyčistili, čo sa dalo, rozkopali, opravili chodník, 

kde bol sadnutý s tým, že momentálne funguje, nechceme ísť do toho viacej, lebo jednak je tam množstvo 

sietí, ktoré síce máme vytýčené, ale bolo by to dosť komplikované a nevieme, či by sme nespravili možno 

horšie. Čiže kým to funguje nechceme do toho zasahovať zatiaľ. Možno pri rekonštrukcii toho celého 

priestranstva, vtedy skôr, prípadne, ak sa samozrejme zhorší stav. Ale momentálne je to funkčné, čo sa dalo, 

sme v rámci možnosti spravili.                  

Ing. arch. Čurilla – je to uzavreté, lebo som tam nebol. 

Primátor mesta –  nebol som ani ja, poviem pravdu, neviem, či je to.  

Ing. arch. Čurilla  – lebo vraj je to rozkopané.     

Primátor mesta – môžem to na rýchlo zistiť, zavolám p. Piklu. 

Ing. Jánošík  – ja za obyvateľov Hornádskej, keď sa ide od Šumu ako je p. Kiššáka dom, ale medzi druhým 

a tretím, tam, keď sa robil vodovod – ten bypas, tak prekopali cestu a tam je taký ako obrátený retardér. 

Miestni to poznajú, len, keď niekto tam cudzí  pôjde akože do Feribau, alebo to nepozná, tak odtrhne nápravu. 

Neviem, či by p. Lazora netrebalo, lebo on to robil.  

Primátor mesta – nevieme, kedy to robil? 

Ing. Jánošík – tri roky možno? 

Ing. Mnichová  – rok a pol. 

Primátor mesta – rok a pol? Čiže tam záruka by ešte mala byť. Hornádska, Hornádska, toto neviem, či robil 

on. Nebola to vlastne prípojka do domu a nerobil to niekto súkromne? 

Ing. Jánošík – no, nechcem zasa vymýšľať. Vyzerá to na vodovod. Ja som to aj pred chvíľkou rozprával 

s Roníkom, on tiež vraví, vyzvať zhotoviteľa. 

Primátor mesta – dolu pred Uličným Matúšom zhruba? 

Ing. Jánošík – ako je Matúš Uličný a vyššie. 

Primátor mesta – dobre, skočíme na tú prvú. 9. mája – chodník, ako sme to dokončili? 

Mgr. Pikla - chodník sme dobetonovali s tým, že kanalizácia – bol problém v bytovke č. 21 – to mi volali, 

že im vybíja cez guličku do kočikárne.  Ja som tam prišiel, odkryl som aj s našimi chlapmi našu kanalizáciu, 

tam bola relatívne dobrá, do polovice zanesená, druhá polovica bola prázdna. Oni mali pravdepodobne 

prípojku svoju od bytovky do našej kanalizácie zapchatú. Volal som tam na bytové družstvo, lebo pán Gurčík 

bol niekde odcestovaný, on je tam domovník. Poriešili sme to, že prišla nejaká firma okolo piatej, šiestej. 

Prečistili im celú ich prípojku, plus prečistili ešte od nášho kanála desať metrov naľavo, desať metrov 

napravo. Odvtedy problém nie je. 

Primátor mesta – čiže, opravené to je? 

Mgr. Pikla - opravené to je, avšak ten zalomený alebo neviem, čo je s tým kanálom tam sme to nenašli, 

nakoľko  je to dosť komplikované nájsť to. Lebo ide kanálová rúra a kolmo na ňu ide optika, meter na to 

plyn, meter na to voda a meter na to ešte ide elektrika, krížom na kanálovú rúru. Takže pokiaľ  to tam  nie je 

v nejakom havarijnom stave. Lebo nikto nevie, kde tá porucha je. Môže byť tu, môže byť tu. Môžeme 

rozkopať 15 – 20 metrov a aj tak na to nenatrafíme. Nikto ani nevie, ako tá kanalizácia tam ide . 

Primátor mesta -  ale teraz je to opravené, že nikto tam nemôže spadnúť, nič sa nemôže stať.  

Mgr. Pikla - Nič. Všetko je opravené. Prvýkrát rozkopali, čo sme mali pôvodne tušenie, že od jednej 

kanalizácie do druhej, že ide priamo kanál, sme vykopali trikrát tri od tej šachty dieru na tri a pol metra. Tam 
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sme vôbec na rúru nenatrafili. Rúra ide nejak takto do véčka a tu niekde je možno porucha, možno tu, možno 

tu.  Nikto nevie. Ani s kamerou sa nezistilo, že kde to je, ani hasiči. Vieme približne, že asi na takom úseku, 

ako sú tie stoly, tam možno niekde je. Buď zalomené, prasknuté. 

Primátor mesta – kým to funguje, nebudeme do toho zasahovať.  

Mgr. Pikla – zatiaľ funguje, nikto sa nesťažoval. 

Primátor mesta - aj tú prepadlinu sme opravili? 

Mgr. Pikla - tú prepadlinu sme zhutnili, počkali sme, kým to klesne dobetonovali sme s roxorami, karisiete, 

betón. Takže je to opravené. Tá jama tu bola, keď si pamätáte, pôvodne taký prepadnutý kúsok. Takže tam 

už nič nie je. To sme vybrali, zarezali trikrát tri metre.  Je to v úvodzovkách provizórne opravené.  

Primátor mesta – dobre, a teraz druhá vec. Tá Hornádska. Ja by som teoreticky mal taký návrh vytipovať 

viac takých miest, ktoré treba opraviť a objednať jedno auto s asfaltom. Aby sme to pripravili my, ale nech 

prídu a nech nám to vyasfaltujú. 

Mgr. Pikla - buď s tým striekaným asfaltom alebo s tým klasickým? 

Primátor mesta – s klasickým by som išiel skôr.  

Mgr. Pikla – dobre, čo ja viem minimálne nejakých desať výtlkov by som vedel, mimo tých ulíc, ktoré sa 

majú komplexne riešiť. 

Primátor mesta - šesť tón, že by sa doviezlo, mohlo by sa menej doviesť, ale zbytočne by sa platilo za cestu, 

radšej už spraviť všetko, to je dákych tridsať štvorákov. 

Mgr. Pikla - nemáme odhad koľko asi materiálu by bolo potrebné na to, ale minimálne Hornádska, Lipová  

ulica by bola, je taká, od p. Filipa po Marcinka dajme tomu. Tam sú tie výtlky skrz asi od autobusovej 

prepravy, alebo skrz toho, že p. Michalko tam chodí často s Aviou, s bagrom. 

Primátor mesta – prosím Ťa, vytipuj miesta po Vlachoch, čo by sme potrebovali opraviť, nie to, čo sa bude 

dodávateľsky robiť a zvyšok vždy máme kde dať.  

Mgr. Pikla - môžem spísať nejaký počet výtlkov na jednotlivých uliciach a poprípade zobrať sprej a ich 

zakrúžkovať. Na Slovenskej, tam by trebalo komplexnú rekonštrukciu. Napríklad neviem, čo s takými 

ulicami ako je Slovenská, Tajovského alebo 1.mája. Tam je celý ten podklad rozkrušený. Či tam vôbec sa 

oplatí robiť nejakú rekonštrukciu výtlkov. Lebo ten asfalt nemá ani v čom držať. Nie som odborník len. 

Ťažko povedať, že či to tam je. 

Ing. Kočišová – lebo my tam už máme kamene, my tam nemáme ani asfalt. 

Mgr. Pikla  - veď toto presne vravím, že či tam vôbec je možnosť nejaká, okrem komplexnej rekonštrukcie 

niečo zaplátať. 

Primátor mesta – je, len ide o to, ako to dlho vydrží potom. Vyžiadame cenovú ponuku z obaľovačky alebo 

teda nie z obaľovačky, ale od firmy, lebo my to nemáme  čím  previezť. 

Mgr. Pikla - dobre, ja prejdem. Ja už som prešiel, ja už to mám. Ty si mi to vravel niekedy na začiatku roka, 

takže. Ja už to mám, ale prejdem to ešte raz. 

Primátor mesta – dobre. My máme  rezačku asfaltu  alebo aspoň flexu? 

Mgr. Pikla – máme veľkú flexu. Nemáme ten stroj, taký klasický.  

Primátor mesta – jasné. Zbíjačku máme? 

Mgr. Pikla – máme.  

Primátor mesta - dobre, takže vieme. Spravíme ten pokles na Hornádskej. To vieme sami zarezať, vyšramať.  

Mgr. Pikla – vo vlastnej réžii to budeme robiť? 

Primátor mesta – áno, ale ten asfalt dáme doviezť firme. My to pripravíme iba, vyrežeme, vyšrameme, čo 

treba. Stačí len trochu, lebo je tam priehlbina. 

Mgr. Pikla -  jasné, rozumiem. Všetky výtlky budeme chystať, či iba ten jeden? 

Primátor mesta - budeme chystať iba tie, ktoré sú najvypuklejšie– do tých šesť tón.  

Mgr. Pikla - ja len, že či i na iných uliciach všetko máme pripraviť. Vyrezať kocku, pripraviť na asfaltovanie.  

Primátor mesta – prejdeme si spolu, dohodneme sa.  

Mgr. Pikla – toto sa pýtam, či len na Hornádskej. 

Primátor mesta  – tamto isto a ostatné sa dohodneme. Keď je dobrá ulica, zachovalá, vtedy treba. Ak to bude 

taká napríklad ako Slovenská, tak to nemá význam rezať. 
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Ing. arch.  Čurilla – môžem urobiť grafickú podobu, že zakreslíme do to mapy. Vytlačím na fotku. A si to 

môžete tam zaznačiť.  

Primátor mesta – ako myslíš, čo? 

Ing. arch.  Čurilla - no toto zmapovanie toho stavu môžem vytlačiť, keď chcete. Nejakú mapu Vlách, že si 

viete zakresliť. 

Mgr. Pikla - nejaká Hornádska tri výtlky, Včelná - desať výtlkov. 

Primátor mesta – vravím strieknuť so sprejom. Toto keď spravíme, tak budeme vedieť. Len o to ide, že tam, 

kde je zdravý asfalt, tak tam áno, tam budeme vyrezávať. Nebudeme to len tak plátať. Ale také cesty, jak je 

Slovenská, Zahura, neviem, čo by sme išli robiť, tak to nemá význam zarezávať. 

Mgr. Pikla – takže Lipová, Hornádska určite ideme chystať. 

Primátor mesta – Lipovú by som určite zarezal 

Mgr. Pikla – áno, lebo je tam dobrý asfalt a ostatné prejdem ešte ulice. Včelná – je tiež otázna, tam je 

päťdesiať odtieňov šedej, takže tam režeme, nerežeme, oplatí sa nám?  Každé dva mesiace  sú tam štyri 

poruchy na vodovodnom potrubí. 

Ing. arch. Čurilla - Vlado, som chcel povedať, že inak grafické spracovanie stavu urobiť ako celkové 

komplexné vo Vlachoch. To viem pomôcť s tým, keby ste chceli. 

Primátor mesta - nebránim sa, aj keď nemyslím, že je to extrémne potrebné. 

Mgr. Pikla – ja prejdem Vlachy, budem mať nejaký zoznam.  

Ing. arch. Čurilla - áno, my to dáme potom graficky, elektronicky a dáme to vytlačiť. 

Mgr. Pikla – môžeme, kľudne.  

Primátor mesta – nebránim sa.  

p. Baloga - obyvatelia Lipovej tam je ten kanál, tá diera. 

Mgr. Pikla – tam je desať rokov.  

Primátor mesta – kde? Na Lipovej? Pred Filipom? 

Mgr. Pikla – ako my ju môžeme zabetonovať. 

Primátor mesta - tam jediná možnosť je dvihnúť prstenec, celý kanál hore. 

 Lebo to je šachta, čiže my ju nemôžeme zakryť. Vieme to spraviť, vieme to vyšramať, dvihnúť, zabetónovať 

pod to, položiť naspäť. 

Mgr. Pikla - áno, len tam je plný ten kryt. Ono to je na dažďovú vodu. 

Primátor mesta - ja viem, ale musíme ho dvihnúť. Dobre, prichystáme aj to, len momentálne nemáme 

kapacity. 

Mgr. Pikla - alebo kúpiť poklop mriežkovaný, vyšramať, dať do roviny s cestou a vybrať ten pôvodný a dať. 

Primátor mesta - aj to je možnosť. Dobre, čiže toto bude, aj tá Hornádska. 

Mgr. Dzurilová - a s tou Slovenskou čo urobíme? 

Ing. arch. Čurilla – naplánovať investíciu. 

Primátor mesta – jedine. Lenže pred kanalizáciou to nie je vhodné a efektívne. 

Ing. Kočišová – už bude nie, v komisii stavebnej? Tak nie, sťažnosť prišla. Bude to na budúci týždeň.  

Mgr. Pikla – dajte mi potom vedieť, čo s tou Lipovou, aby som sa vedel zariadiť, či to iba opravujeme, tak 

ako p. Baloga alebo ideme riešiť komplexne opravu toho poklopu. 

Primátor mesta – pôjdeme tam pozrieť spolu a rozhodneme sa, že čo. 

Mgr. Pikla – lebo on si tam aj obrubníky skrz toho, lebo tá cesta je celá klopená ako keby na jeho pozemok 

a tam pekne vidno teraz po daždi, že zľava, aj zprava sa zlieva do takého lievika, presne do tej kanalizácie. 

Neviem, kto tú dieru urobil, ale mal som také echo, že ju urobil sám p. Filip.  

Primátor mesta – hm, že by to stekalo do tej šachty. Uvidíme, ak má táto šachta odtok, tak potom okej, mala 

by mať, predpokladám. Tak potom dá sa spraviť mreža. Len to sú väčšie náklady potom, lebo tak by sme 

len dvihli šachtu, podbetónovali a hotovo. Keď budeme musieť dávať mrežu, musíme aj nový prstenec. My 

keď ju zdvihneme, tým pádom tam nebude odtekať voda. A ona asi slúži celej ulici na to, aby tam odtekala 

voda. Aj z kopca sa všetko zlieva zo Štúrovej, z Komenského. 

Primátor mesta – dobre, poznač si to a pôjdeme spolu pozrieť. 
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p. Biroščák – Požiarnicka, no, pri Požiarnickej, ako je Repaská,- kanál – šachta  čiže, tam je šachta sa 

prepadáva a ťažšie vozidlá utláčajú ten poklop, treba dačo urobiť s tým. To je na tom kopci. 

Primátor mesta – áno, ten múr vieme, múr riešime, ale budeme musieť dodávateľsky asi. 

p. Biroščák – na 9. mája tam sú nejaké hojdačky poškodené na detskom ihrisku, Kultúrny dom – fasáda – 

toto treba riešiť. 

Primátor mesta – iba tá časť nad SOOF. Dneska som rozprával s p. Sokolským, áno. Idú to robiť.  

p. Biroščák - čiže robili dačo inšie a tá fasáda tam je len ohradená. 

Primátor mesta– nie inšie, robíme, to, čo musíme a to je kosiť. Momentálne všetko. Všetci, čo sú schopní 

kosia. Ale nebudeme to robiť vo vlastnej réžii. 

p. Biroščák - riešenie dopravnej situácie, čo sme mali minulé zasadnutie – Mlynská – Kolej, Podracký, toto 

nám treba, potom Sabol – Mlynská – asfalt – tam bola prekopaná cesta a tam by trebalo vyasfaltovať. 

Primátor mesta – kto ju prekopal?  

Ing. Mnichová – Sabol. 

Primátor mesta – tak ju on musí dať do pôvodného stavu. 

p. Biroščák – no ale mal povolenie. Pikla mi hovoril, že je zákaz prekopu a bolo takto dovolené z mesta. 

Primátor mesta – v povolení sa mu isto uvádzalo to, že musí dať do pôvodného stavu. 

Mgr. Pikla – on dostal povolenie na prekopávku s tým, že dá cestu do pôvodného stavu. 

p. Biroščák – no, sú tam tieto sťažnosti. 

Primátor mesta – dobre, tak p. Mnichová poznačte si, bude mu vyslaná výzva. 

p. Biroščák – Mlynská - kosanie tej medzi tam hore a kamerový systém mestská chata, tam boli minule 

postele, všelijaké také veci sa dávajú ku kontajnerom a potom náklad mesto znáša, musí s autami zvážať. 

Máme tam kamerový systém. Sa vyhodnocuje ten kamerový systém? 

Primátor mesta – kamerový systém nie je napojený na tento systém, má zvlášť systém na chate, to som sa 

dozvedel, keď som to presne kvôli tomu zisťoval.  

p. Biroščák – no len, to sú náklady. Kto chodí často Zahuru vidí, že pri tých kontajneroch sú také vecí, ktoré 

by sa mali trošku likvidovať iným systémom a nie tam, že ku kontajnerom sa dajú tieto veci a potom mesto 

zváža, odváža na náklady mesta. Potom máme kamerový systém tu na Turni, čo pán dekan hovoril, že tam 

sochu niekto poškodil, že či náhodou už dakto sledoval alebo ktoré osoby, alebo ktoré, alebo kto to tam 

v tomto robil dáku neplechu.  

Primátor mesta – neviem o tom, že by niekto pozeral. 

Prednostka MsÚ – nezasahuje tam kamera. 

p. Biroščák – toto som chcel, že či zasahuje, či nezasahuje. Tam je aj brána do kostola je tam ukradnutý 

medený plech a taktiež tá socha je rozbitá. Čiže treba trošku dbať nám na tú kultúru našich občanov, ktorí to 

robia zle a vyhodnocovať, buď potom nech chodia pratať alebo robiť poriadky, lebo to už je neúnosné toto 

čo sa robí. A keď máme kamerové systémy tak toto by trebalo tak trošku vyhodnocovať. 

Primátor mesta – kamerové systémy, je pravda, že napríklad, aj vtedy, keď sa stalo pri pošte incident s 

odpadom, nefungovala tá kamera ako keby naschvál, polovica z nich svojím spôsobom nefunguje, alebo 

vypadávajú. Teraz budú prechádzať na ten nový DCOM neviete mi náhodou povedať? 

Prednostka MsÚ - nie, neprechádzajú. Ja som kontrolovala tri kamery tam pri cintoríne, zase vypadli. 

Primátor mesta – budeme volať tú firmu, lebo, áno, sú kamery, ktoré by mohli byť ešte lepšie natočené, takže 

som si aj ja všimol a tak isto potrebujem prístup ku tomu. 

Mgr. Pikla – lebo tie kamery sú napojené na rozvádzač, ktorý je na stĺpe, ak mám dobrú informáciu a tam 

maximálne, čo ja viem, že nahodím istič hore, to je všetko, čo ja viem zrobiť. Ale nejakú opravu, neviem, to 

musí prísť človek, ktorý by robil s tými kamerami. Keď je nejaký výpadok, ale ich reakcia je stále taká, že 

kvôli tomu nejdú tie kamery, že je slabý internet na úrade. Nie sme na Tcomáckom internete, ale na Levonete. 

A keďže sme na Levonete, nemáme takú rýchlosť, aby udržal tie kamery. Potiahne dva, tri dni zasa vypadne 

na pol dňa.  

Primátor mesta – ja sa s ním stretnem, chcem to počuť od neho. 
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p. Biroščák – ešte pri Palenčárni, čo sa opravoval kanál. Tam len kamienky sa dali. By trebalo to zasfaltovať, 

lebo tie kamienky sa znovu dostávajú do kanálu. Čiže tam by trebalo asi meter asfaltu a toto by poriešilo. To 

je hore, ako Marián Celec v rohu. 

Primátor mesta – dá sa to zahrnúť do toho asfaltu. Dobre, dáme objednávku do Asfalt Spiš alebo niekto, kto 

to robí v okolí. Lebo neviem, či to robí niekto okrem nich.  

Mgr. Pikla – to nie je problém. Ja som bol na tom, že je to už urobené. Viem, že to mala prísť nejaká firma 

robiť. Neprišla, alebo sa to zrušilo. 

Primátor mesta – a to je vykopávka alebo prekopávka po čom? 

Mgr. Pikla – tam bola zalomená kanálová rúra. Medzi jedným kanálom a druhým kanálom bolo zalomené, 

neodtekala voda. 

p. Biroščák – ako je Miro Čipkár tam je tak isto prepad Vilková, tam by trebalo tak isto ten asfalt. Keď bude 

ten asfalt. 

p. Baloga – mňa oslovili obyvatelia z Lipovej, aby som za nich tu úradoval, aby Mestský úrad zabezpečil 

s povodím Hornádu, aby vyčistili Hornád, lebo už sa urobil pod mostom taký nános na pilieri. A zasa, keď 

príde o pol roka taká veľká búrka, aby to tam zase nezaplavilo. Či by sa nedalo nejak tam napísať, že oni 

rozprávajú, že už písali petíciu pred piatimi rokmi a vtedy sa to vyčistilo. A teraz by tiež už trebalo, lebo sa 

to už dvíha.  

Ing. Mnichová – už bola žiadaná výzva na Žehricu, na Dreľušský potok a na Hornád medzi mostom 

železničným a cestným.  Tie tri veci som písala.  

Primátor mesta – dobre, takže je to v riešení.  

p. Baloga – ešte ma pýtali tamtí, čo je tam bankomat, čo sú tam tieto lavičky pri bankomate. A keď tam ľudia 

vyberajú peniaze, tak títo naši spoluobčania si posadajú na lavičky a tak zakukujú. Buď by sme dali tie 

lavičky ďalej od toho bankomatu alebo nejakú zástenu, ale to asi by mala dať Sporiteľňa.  

Ing. Čurilla – oslovím  Sporiteľňu.  

Primátor mesta - skús osloviť sú také, neviem, ako to mám nazvať kryty alebo také striešky. Bude 

jednoduchšie lavičky posunúť? 

Mgr. Pikla –nie je problém, len zostanú diery v dlažbe. My ich vieme celé vytiahnuť vonku. 

Primátor mesta – nemáme takú dlažbu ešte, že by sme potom len nahradili kocky novými? 

Mgr. Pikla – nemáme presne taký istý typ.  

Primátor mesta – skús sa na to pozrieť, keď pôjde lavičky posunúť, presunieme. A keď nie, tak budeme 

vyzývať potom Sporiteľňu.   

p. Baloga – taký najzávažnejší problém Zahuru, bol som sa informovať za p. Mnichovou. Sú tam akože – je 

to rekreačná oblasť hej, tam nemôže byť trvalý pobyt zo zákona. Ale tí apelujú  ostatní, že keď je to rekreačná 

oblasť,  nech je to jednotná. Napríklad ten má rodinný dom, vedľa chata, hej. A v každej oblasti je rodinný 

dom. A teraz sa ozvali tí, čo teraz stavajú, že aj oni chcú mať rodinný dom. Či sa to preklasifikovalo.   

Ing. arch. Čurilla – pretože od istého času bolo už zamedzené, to skončilo, už žiadny rodinný dom nepovolí. 

Bývalé alebo predtým boli časy, keď sa to dalo, už sa to nedá. 

Primátor mesta – platia jednoducho pravidlá teraz také, že sa to nedá a s tým sa nedá robiť nič. 

Ing. arch. Čurilla – keď chceme mať Zahuru rekreačnú oblasť alebo sa rozšíri o mesto. Tak sme ju 

zadefinovali ako rekreačnú oblasť, platia tam isté pravidlá.  

Ing. Mnichová – mám tu usmernenie z Ministerstva dopravy, čo som Vám dnes poslala. Čítali ste to? A tu 

je presne o tom, že keď je to raz zaevidované, ako podľa záväznej časti schválenej Územnoplánovacej 

dokumentácie v území na individuálnu rekreáciu, tak tam môžu byť len fakt rekreačné chaty. Nesmie sa tam 

dovoliť rodinný dom, ani sa zmeniť chata na rodinný dom. Keď chcú sa tam prihlásiť na trvalý pobyt, môžu, 

ale budova ostane ako rekreačná chata. Doslova tam je – evidencia prihlasovania na trvalý pobyt v stavbách 

určených na individuálnu rekreáciu, ktoré nie sú určené na bývanie – je tu určené, že ktorým, ale nemení sa 

účel užívania stavby. Čiže vlastne je to len štatistické prihlásenie, doslova. Čiže ostanú tú rekreačné chaty, 

tým pádom aj pre mesto nevyplýva z toho nijaká povinnosť ako pri rodinných domoch. A toto usmernenie 

je ešte z roku 2013, chválabohu sme ho našli. A je tam jednoznačne, že áno, ale nesmie sa meniť týmto. Tie 
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rodinné, čo tam boli pokiaľ viem tam bola dakedy normálne časť, kde aj autobus chodil, kde bývali ľudia. 

Ostalo tam bývať, je tam šesť prihlásených domov. 

Prednostka MsÚ – hej, malý počet 

Primátor mesta - lebo rodinný dom a trvalý pobyt, to sú dve veci. To zase si nemýľme. 

Ing. Mnichová – tie rodinné domy, čo tam sú, sú to ešte z tých čias, to, že tam sú domy, ktoré si ešte v totalite 

niekto prebojoval, že má z toho rodinný dom, my to už nemôžme riešiť spätne, že sú tam. Vieme, že sú tam 

rodinné domy alebo že bolo tak nejak to dovolené, neviem, akým zázrakom sa to stalo, že povolili ten rodinný 

dom. Ale to sú fakt ojedinelé prípady a nikto tam zatiaľ ešte na trvalý pobyt prihlásený nie je – tí, čo majú 

tie rodinné domy. Čo viem. 

Ing. arch. Čurilla – kedy bol nahlasovaný 

Ing. Mnichová – 2008. 

Ing. arch. Čurilla - vlastne  odvtedy už nemôže byť,  nie? 

primátor mesta – a bol. 2013, a ja konkrétne , takže viem, že som dával žiadosť a prešlo to. 

Ing. Mnichová – prečo? Trebalo šahnúť pani na stavebnom úrade, lebo povolila bez toho, žeby pozrela na 

územnoplánovaciu dokumentáciu. Len už je to premlčané, lebo tri roky prešli. 

Primátor mesta – áno, ale trvalý pobyt je zasa druhá vec, hej, to sa nedáva, teda nedávalo, či je chata, či je 

rodinný dom. Bohužiaľ, teraz sú žiadosti o trvalé pobyty.  

Ing. Mnichová -tam je potrebné vyjadrenie stavebného úradu, v kolaudačnom treba pozrieť, či je tam bytová 

jednotka a je to schopné na bývanie. Pokiaľ je v kolaudačnom, že majú všetko, čo tam majú mať – vecká, 

zabezpečenia a všetky tieto veci, stavebný úrad im to potvrdí, že áno. Je to schopné obývania a vtedy môže 

byť, ak nie, je to stále rekreačná chata. Ostane rekreačná chata. Čiže takto máme usmernenie. 

Prednostka MsÚ - je to administratívny úkon, aby ten občan niekde trvalý pobyt, aby mal ID. Každopádne 

nenadväzuje na to vývoz smetia a tieto ďalšie veci. Vývoz smetia je zabezpečený dvomi kontajnermi. 

Ing. Mnichová – jediné čo, keď by sa išlo do toho, že by fakt mesto sa rozhodlo tam, že tam chce mať rodinné 

domy, musel by sa zmeniť štatút mesta, územný plán, vyčleniť časť obce, lebo už by to bola mestská časť. 

Ale to by muselo byť fakt dačím podložené, že ideme do toho. A vezmite si, že aj prístupová cesta Zahuru, 

to je len účelová komunikácia. To nie je ani miestna komunikácia, lebo musí spĺňať, nemá chodník kolo 

toho. Viete, to určité veci jedno na druhé nadväzuje, takže dokonca je to účelová a lesná cesta. 

Prednostka MsÚ – máme usmernenie z Ministerstva vnútra, veľmi čerstvé. 

Primátor mesta – trvalý pobyt pravdepodobne bude možný, ale nie rodinný dom. To si musia uvedomiť 

ľudia, že s rodinným domom by tak či tak nedostali automaticky trvalý pobyt, aj keď teraz ho dostanú tak či 

tak, či majú chatu alebo rodinný dom. Keďže to tak musí byť.  

Ing. Mnichová – musí to byť skolaudované a potvrdené, že áno, že spĺňa. 

p. Baloga – len keď má rodinný dom, tak môže čerpať dotácie na kotol, fotovoltika a tak hej. To je len na 

rodinný dom. 

Ing. Mnichová – to sú dotácie. 

Primátor mesta – viem, že banky to berú ináč pri zábezpeke.  

Ing. Mnichová – neviem, či tie rodinné domy neboli kvôli tomu aj povolené, že chceli tie dotácie. 

Primátor mesta – ak chce dať ťarchu na tú nehnuteľnosť, tak je to lepšie pri dome, ako pri chate. 

Ingr. Arch. Čurilla – stačí povedať, dovtedy sa to dalo, od istej doby sa to nedá. 

Primátor mesta – nech si dajú žiadosť o odpoveď a dostanú odpoveď, ktorú sme teraz povedali. Spravíme 

jednu šablónu a bude sa posielať každému. 

Prednostka MsÚ – zas tých záujemcov nie je až tak veľa. 
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K bodu č. 4 Správa o plnení uznesení 

 

 

Ing. Kočišová – Materiál bol zaslaný, spracovala som to v tabuľke, takže viete, ktoré sú v plnení, v akom 

stave plnenia sú úlohy, teda uznesenia a čo bolo splnené, tak to bolo zo siedmeho zasadnutia uznesenie 

110/IX/2023 bol Džačar a desiateho 140/IX/2023 – to bola likvidiácia majetku sú splnené a vypúšťa sa zo 

sledovania. Máte k tomu nejaké otázky? 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 4 Správa o plnení uznesení: Mestské 

zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, Ing. 

arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný, Ing. Viliam Grega – neprítomný , Jozef Šiška - neprítomný  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3  

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 144/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 5 Správa projektového manažéra o stave projektov  

 

Primátor mesta – opäť materiály boli zaslané, čiže mohli ste si ich pozrieť, ak niekto niečo sa chce k nim 

spýtať, nech sa páči. Pán projektový manažér tu nie je, bohužiaľ, musel odcestovať na liečenie, každopádne, 

keď budem vedieť niečo ja, tak doplním. 

Ing. Kočišová – ak ešte môžem, my sme boli dohodnutí s projektovým manažérom, že to oznámim 

poslancom, čo som aj urobila mailom a oni sa mohli pýtať mailom, keď ste mali nejaké otázky, ste mohli 

poslať. 

Ing. Jánošík – ja som poslal. Ja som poslal dnes ráno, takže možno ani nestihol. 

Primátor mesta – nie, on už dnes bol len, už mal dneska nastúpiť a v podstate bol len ráno na rýchlo v práci 

na súrne veci a potom cestoval.  

Ing. arch. Čurilla – ja keby si chcel, môžem informovať o cyklochodníku. 

Ing. Jánošik – či už je verejné obstarávanie ukončené napríklad. 

Ing. arch. Čurilla – áno, všetko už, aj firma, preberať bude budúci týždeň stavbu a boli podpísané papiere, 

ak dobre viem. 

Primátor mesta – všetko je podpísané, mali by nastúpiť do desiatich dní. Tak 1. augusta je taký oficiálny 

termín, ale mali by začať skôr. Neoficiálne. Prevzatie staveniska by malo byť budúci týždeň.  

Ing. arch. Čurilla – tam sa povedia vlastne, aby sme predišli nejakým komplikáciám, tak sa všetko dopredu 

dohodne.  

Primátor mesta – veríme, že to už začne. Že už nebudú žiadne komplikácie. Aj keď, dokým nezakope bager, 

tak netreba to ešte brať za isé. Lebo čokoľvek sa môže stať.   

Ing. Jánošík – môžem ďalšiu, ja som si včera troška študoval, dlhšie. Základná infraštruktúra, to je v podstate 

MRK cesty a tam bolo, že bude dofinancovanie v hodnote cca 200.000€, pričom tá suma mi nesedí, lebo 

sme vraveli, že o 90.000€ sa má niečo navýšiť a nejak mi to potom nesedí, keď som rátal, ale ma zaujíma, 

či sa k navýšeniu sumy vyjadril advokát mesta, aké je jeho stanovisko. Platíme si advokáta a mal by študovať 

tie zmluvy, nech je zamestnaný, tak či máme nejaké vyjadrenie od advokáta. 

Primátor mesta – my sme vlastne tých 200.000 – to je vrátane pôvodného spolufinancovania, hej, už v tom 

je to navýšenie, ktoré nám poslala EUROVIA v máji, že vlastne žiadajú to navýšenie. My sme advokáta ešte 

nekontaktovali, teda s ním o tom nerozprávali, ale teraz neviem, či si dobre pamätám, tam sme si dali spraviť 

posudok my. Ten vyšiel ešte viac, že oni si pýtajú síce 90.000 – 100.000 a posudok vyšiel cez 200.000. Čiže 
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podľa cien terajších by mohli žiadať teoreticky 200.000 naviac, nie 100 ale 200 tisíc. Čiže teraz čakáme na 

odpoveď, už sme opäť urgovali, lebo sa neozvali, riešime to mailom, nevoláme, lebo nie je stopa, keď človek 

volá. Povie nie, sme sa zle rozumeli, nepovedali ste to tak a podobne. Čiže mailom to riešime. Síce aj 

telefonicky, ale raz alebo dvakrát, ale mailom hlavne. Čakáme na ich odpoveď, či sú ochotní spustiť z tých 

90 – 100.000 a koľko sú ochotní spustiť. Ten posudok im absolútne ani nebudeme spomínať. To by bola 

„samovražda“ pre nás.  

Ing. Jánošík – jasné, len spoluúčasť bola niekedy 183.000, hej. Po vysúťažení bola 158.000, a my teraz 

hovoríme, že chcú 90.000 navyše, ale dokopy je dvesto. Dobre, neriešim. Ja by som tak, lebo z tých 200 

neviem vyjsť. Ja som aj písal, že keby mohol do budúcna urobiť, vyšpecifikovať tie sumy, že dotácia, 

spoluúčasť a požadované navýšenie, lebo z tých súm, čo tu má, nie sú nejaké priehľadné. Ďakujem za ďalšiu 

odpoveď, lebo v podstate o tie rokovania som sa chcel spýtať. Lebo aj na tie mailom. Lebo si myslím, že 

tam by mali ísť osobne nejakí zástupcovia mesta. 

Primátor mesta – boli sme, áno. Advokát tam v podstate nespraví nič, lebo oni keď odstúpia od zmluvy, tak 

odstúpia.  Ich to vôbec nezabolí. Oni povedali, že nie sme ani prví, ani poslední, nie je to naša chyba, nie je 

to ani ich chyba, tak sa jednoducho hýbe trh. Odišli už nie z jednej obce, máme si jednoducho vybrať. Áno 

alebo nie. Bohužiaľ. 

Ing. Jánošík – možno advokát by poradil, lebo bod 5.3 Zmluvy –Cena diela s DPH uvedená v bode 5.1 je 

konečná, nemenná a zodpovedá súťažným podkladom a rozpočtu stavby a je záväzná po celý čas trvania 

zmluvy pre obe zmluvné strany. 

5.4. Zmluvné strany dohodli sa, že v prípade navýšenia cien energie, nákladov dopravy, cien stavebných 

materiálov a pod., zhotoviteľ nie je oprávnený vyúčtovať tieto zvýšené náklady nad rámec dohodnutej ceny 

diela. 

5.6. Zhotoviteľ vyhlasuje, že si preveril správnosť výpočtu výkazu výmer na základe a tak ďalej a tak ďalej. 

7.5. Zhotoviteľ zodpovedá za všetky vady, záručná doba je 60 mesiacov. Včera, do druhej som dneska sedel 

nad tým sedel, lebo mi na tom záleží sa priznám a zhotoviteľ je povinne najneskôr do troch dní odo dňa 

prevzatia staveniska podložiť objednávateľovi zábezpeku. Bol som za pani Hanigovskou, nedali zábezpeku, 

bohužiaľ, lebo mali dať 10% z ceny, čo by bolo 62.000. Lebo som si myslel, že aspoň 62.000 získame, keď 

prídeme o pol milióna, ale nedali ani zábezpeku. Takže neviem, nedodržali zmluvy a možno by dalo sa 

s nimi rokovať určitým spôsobom a ich postrašiť, lebo ja som sa informoval trošku, aj v pondelok 

v televíznych novinách boli presne Košice, že prídu o eurofondy aj Jelšava a tak ďalej majú problémy 

s firmou a je napríklad aj taký pojem ako negatívna referencia – ak dostanú od troch miest, tak majú stopku 

na rok vo verejnom obstarávaní, hej. Čiže dá sa troška jedna firma postrašiť, lebo ja mám trošku obavy, že 

do decembra nestihneme a veľa neurobíme a neviem, prečo sa tak EUROVIA správa, ale treba ísť rokovať 

a tlačiť na nich aj s tým právnikom, lebo oni odídu, nedali ani zábezpeku, jednoducho budeme vybabraní 

ako mesto neskutočne. Pritom prebrali stavbu, majú povinnosti, hej. Mám tu ešte všelijaké rady, že ako sa 

môže riešiť, ale v podstate tá negatívna referencia a nejaké iné veci a rokovať s tou firmou, lebo však my 

prídeme o pol milióna a nespravíme nič v meste. 

Primátor mesta – dobre, ja odpoviem stručne a keď, tak ma doplňte potom p. Mnichová. Jedna vec sú tieto 

veci v zmluve, druhá vec sú následné metodické usmernenia z Ministerstva, ktoré pomenili všetky zmluvy, 

úplne z tých zmlúv spravili zdrapy papiera, dali možnosť týmto zhotoviteľom si navyšovať podľa takého 

indexu, podľa takého koeficientu, za takých podmienok, neočakávané vyššia moc a neviem čo, hej. Dali im 

do ruky takéto nástroje. 

Ing. Mnichová – dali obdobie, že v tomto období, keď boli uzatvorené zmluvy, lebo bola vojna na Ukrajine, 

hej. 

Primátor mesta – čiže toto nám úplne podrazilo nohy, ale dobre, stojí to za pokus, skúsime, či vie niečo 

právnik mesta z tej zmluvy kvázi vydupať. 

Ing. Jánošík – tak platíme ho, nech slúži mestu, nech to rieši. 

Primátor mesta – áno, nie je problém a vravím všetky zmluvy stratili ako keby kvázi podstatu a platnosť 

kvôli usmerneniam z Ministerstiev, ktoré chodia – škôlka - Arprog, tak isto by sme ich mohli dať kľudne na 

súd, lebo oni nemali dôvod na to, aby dvihli ceny. Nemali, podľa zmluvy nesmeli dvihnúť. Mohli sme ich 

dať na súd, po desiatich, možno pätnástich rokoch by sme možno vyhrali. Škôlka by  stála, tak ako je, oni 

by sa odvolali na tie usmernenia, na ktoré majú právo. Toto je tak začarovaný kruh, že teraz sa musíme 

spoliehať na to, že nechcem povedať, že sa zľutujú a začnú robiť, ale vždy sa snažíme a dúfame že sa 

dohodneme. 

Ing. Jánošík – ja som sa chcel pýtať, Arprog, že oni vraj dali zábezpeku, ale že už im bola vlastne vrátená, 

lebo robia škôlku. S p. Hanigovskou som teraz rozprával. Lebo chcem sa spýtať aj na ďalší projekt a to je – 

Budovanie prvkov zelenej infraštruktúry v  Rudoľke. Tam bolo povedané, že neskutočne navýšiť chceli 
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rozpočet. Neviem, nevidel som to nikde, ja mám, čo som sa dohľadal, to bolo 2018, že nie je v registri 

nejakých 40 – 45.000 chceli navýšiť. 

Primátor mesta – 250 chcú 

Ing. Jánošík – ale je k tomu nejaký dodatok? 

Primátor mesta – prišlo, prišiel ich rozpočet po úprave cien. Dokopy spolu s pôvodnou spoluúčasťou cirka 

250.000. To by sme museli dať zo svojich dalších 200 tisíc. Ešte väčšia spoluúčasť. 

Ing. Jánošík – VO tam bolo znížené, v podstate, ušetrilo sa, poviem až nejakých 51.000. 

Primátor meste – tak z 287 na 217 alebo tak nejak 211. 

Ing. Jánošík – čiže je tam rezerva, lebo keby chcel tých 45.000, tak by tá Rudoľka mohla ísť. 

Primátor mesta – Áno, ale oni vlastne, konečná suma, čo chcú za to je 420.000. To znamená, že my by sme 

tých 250.000 museli zaplatiť. Prenesene, dáme 250.000, budeme mať ten projekt, ktorý nám diktuje, čo 

môžeme, čo nemôžeme, bude podliehať kontrolám, nie je to také bohaté a tak ďalej. My, keď si to vezmeme, 

tak za tých 250.000 si vieme spraviť Rudoľku po svojom bez európskych peňazí, bez naťahovačiek, a hlavne 

ani nie za toľko a máme tam, čo chceme, čo potrebujeme, kde to chceme, ako to chceme a tak ďalej. Čiže 

toto bolo, si myslím  také najrozumnejšie riešenie, jednoducho to stopnúť, lebo naťahovali sme sa, už to 

nestihneme a musí to byť. Čiže tak či tak by sme o tie peniaze na 99% prišli. 

Ing. Jánošík – ja by som poprosil za seba, keby potom som mohol pozrieť ten dodatok napríklad. 

Primátor mesta – kľudne. Nie je problém. 

Ing. Jánošík – keď môžem ísť za radom, lebo som písal projektovému manažérovi ešte – Zberný dvor 

a chcem sa spýtať, k akému dátumu má byť ten projekt ukončený? 

Primátor mesta – do konca roka by malo byť, čo sa týka stavebnej časti, ale dodávky strojov a týchto vecí sa 

posunuli do konca júna 2025-2024, ak sa nemýlim. Ale toto musí byť, stavená časť musí byť hotová, 

vyfakturovaná. 

Ing. Jánošík – no, VO je iba čiastočné, či to stihneme do konca roka  

Primátor mesta – boli sme na rokovaní s firmou, ktorá to má robiť. Áno, stihneme to.  

Ing. Kočišová – aj s tým válom protipovodňovým? 

Primátor mesta – val sa nebude robiť, bude sa dvíhať, bude sa robiť vlastne podložie ako keby pod stavbu. 

Toto sa rieši už, vlastne už máme prepočet, spravili sme aj to, čo si ty Martin vtedy chcel, aby sa použilo čo 

najviac dát, ktoré už existujú, tak áno, použili ich, samozrejme sa ponížila cena, čo sa dá použiť používajú. 

Ing. arch. Čurilla – prešli ste k tým dátam 

Primátor mesta – no časť hej. Len nie všetko sa dalo použiť, ale čo bolo použiteľné, tak toto použili.  

Ing. Jánošík – ten posledný projekt Rodinka – tam písal projektový manažér, že zredukovali počet prvkov, 

hej, upravili ten projekt a mňa zaujíma, že koľko bude stáť ten projekt po zredukovaní, mal by byť v podstate 

lacnejší a tým pádom by sme vlastne asi  časť dotácie mali vrátiť, keďže ju nevyužijeme celú. Koľko bude 

spoluúčasť mesta po zredukovaní tých projektov? 

Primátor mesta – poviem pravdu, neviem odpovedať teraz.  

Ing. Jánošík – finančná komisia, pán predseda vy tiež neviete? Alebo stavebná? 

Ing. Mnichová – toto nech Ti odpovie on, on to má zpočítané. 

Primátor mesta – môžeme poslať informáciu mailom? 

Ing. Jánošík - hej, no, vravím ja som sa neskoro tiež dopýtaval, dneska ráno som mu posielal mail, lebo som 

to okresal celé. 

Primátor mesta – môžeme mailom poslať informáciu? Lebo on v podstate bude pracovať aj počas liečenia, 

čiže vie to... 

Ing. Jánošík – ja len aby nám neodtiekli eurofondy. Lebo aj tie cesty ma dosť mrzia. Lebo minule som išiel 

a tie cesty tiež vyzerajú, jak vyzerajú – Hornádska a spol., takže by sme si pomohli. 

Primátor mesta – môžeš veriť, že nás to neskutočne mrzí. 

Ing. Jánošík – jednak deťom, ktoré pôjdu do školy za chvíľu, čo už mňa pýtali sa tam x-ľudí. Kedysi tam 

chodil p. Kubík a furt ma naháňal, s tým, že už idú deti do školy a tak ďalej. Ďakujem. 

Primátor mesta – dobre, čiže e-mailom info o Rodinka. 

Ing. Jánošík – tak ja som mu to poslal všetko, tak nech sa vyjadrí. 

Primátor mesta – dobre, ešte niekto ku projektom? Ak nie, tak ďakujem.  

 

 

 

 

 



12 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 5 Správa projektového manažéra 

o stave projektov: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, , Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová,  

Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný, Ing. Viliam Grega – neprítomný, Jozef Šiška - neprítomný 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 145/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 6 Návrh VZN o zrušení centra voľného času v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišské 

Vlachy 

 

 

Primátor mesta – opäť materiály ste v podstate dostali, čiže ono to už bolo preberané niekoľkokrát, teraz to 

už prichádza do konečného štádia, kde bude návrh uznesenia, čiže nech sa páči, otváram rozpravu k tomu. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 6 Návrh VZN o zrušení centra 

voľného času v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Spišské Vlachy: Mestské zastupiteľstvo v Spišských 

Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,  Mgr. Darina Dzurilová,  

Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný, Ing. Viliam Grega – neprítomný, Jozef Šiška - neprítomný 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 146/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 7 Zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 4 

 

Primátor mesta – prosím p. Hanigovská, ak môžem k tomu len nejakých pár slov, o čo tam vlastne ide.  

Ing. Hanigovská – v tejto zmene rozpočtu sa jedná o exteriér VO Materskej škôlky, je to v sume – hojdačky 

okolo škôlky, bude to dotované, tak ako škôlka vo výške 71.691 z toho spolufinancovanie 3585. Bude to 

kapitálové a bežné výdavky.  
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Primátor mesta – tento bod bol vlastne zaradený preto, aby sa nestalo, čo sa stalo minulý rok, že sa na konci 

schvaľovalo to, čo sa už spravilo. Čiže toto je vlastne info, aby ste vedeli, že toto potrebujeme spraviť, taký 

je zámer. Je to na tie konkrétne veci. Nech sa páči, otváram rozpravu.  

 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 7 Zmena rozpočtu rozpočtovým 

opatrením č. 4: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, Ján Baloga, 

Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ing. Viliam Grega – neprítomný, Jozef Šiška – neprítomný  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 147IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 8 Návrh VZN mesta Spišské Vlachy, ktorým sa upravuje VZN č. 2/2010 o hospodárení 

a nakladaní s majetkom mesta Spišské Vlachy 

 

Primátor mesta  – v tomto bode ide o to, že po kontrole sme dostali také upozornenie, nebola to výtka – volá 

sa to, že protest prokurátora oficiálne v tom uznesení, teda v tom VZN bola jedna časť §9 ods. 4 – ako tu 

píše zákon určuje – jednou z výnimiek je prenájom majetku obce, ktorého trvanie s tým istým nájomcom 

neprekročí 10 dní v kalendárnom mesiaci, toto určuje zákon a mesto malo v tom VZN 30 dní v kalendárnom 

mesiaci. Čo bol trošku taký skoro nezmysel, čiže toto jedno nám, v úvodzovkách vytkli a dostali sme 90 dní 

lehotu na to, aby sme to upravili alebo odstránili. Návrh bol zrušiť ten paragraf. Toto VZN bude tak či tak 

upravené, bude návrh na úplnú rekonštrukciu doslova, čo sa týka poplatkov za rôzne miesta, akcie a pod. 

Čiže toto bude všetko prehodnocované. Len v tejto veci nás tlačí termín od prokurátora, preto je tento jediný 

bod v tomto VZN, tento §9 ods. 4 sa zruší, vyhodí sa z toho VZN a následne potom do jesene  by sme chceli 

pripraviť nový návrh, čiže tu ide len o to.  

 

 

Bola vyhlásená 5 minútová prestávka. 

 

 

Primátor mesta – po prečítaní upraveného návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 8 Návrh VZN č.  2/2010 

o hospodárení a nakladaní s majetkom mesta Spišské Vlachy“: /Mestské zastupiteľstvo v Spišských 

Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, Ján Baloga,  

Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: x 
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Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga – neprítomný, Ing. Viliam Grega – neprítomný, Jozef Šiška - 

neprítomný 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 148/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

 

 K bodu č. 9 Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy - Maskaľ 

 

 

Primátor mesta – materiály ste dostali, nech sa páči, otváram rozpravu, ak niekto má otázky k tomuto 

predaju. 

Ing. Jánošík – ja by som sa chcel spýtať, či to bolo na stavebnej komisii, či nebolo. 

Ing. Mnichová – bolo. 

Ing. Jánošík – a či stavebná komisia sa nedopytuje na účel? Ja som si to pozeral do – kupuje cez 300 

štvorákov, tam už má cez 300. 

Ing. arch. Čurilla – ale koľkí ???? bez toho, aby povedali, čo si kto rozširuje a rozširuje to pravidelným ako 

keby v pravidelnom útvare.  

Primátor mesta – on to má dookola, akože nie parcela, ale dookola okolo chaty  

Ing. Jánošík – teraz poviem za nejakých nespokojných občanov vyjadrenie, lebo sme povedali, že chceme 

rekreačnú oblasť a nie chatovú, ani nič. A boli žiadosti od určitých občanov, nebudem menovať, ale boli tam 

aj policajti, horári, ochranári atď. Nepovolili sme im, že sa nebude predávať a v podstate tí, čo tam sú furt si 

postupne zväčšujú a zväčšujú a možno to časom bude tá chatová  oblasť a nie rekreačná. Lebo toto, čo tu 

vidím, veď to je ihrisko už pomaly. Hej, tak ja len takú pripomienku. Lebo fakt niektorí Vlašania 

zdôrazňujem majú pocit krivdy, že my nie a prečo oni môžu, nám to nedali, ani sa tým nezaoberali a tak 

ďalej na zastupiteľstve. 

Primátor mesta – ale komu sa nevyhovelo, lebo ja neviem. 

Ing. Jánošík – no si dali žiadosť odkúpiť ešte v minulom volebnom období, že chcelo sa pri strednom 

rybníku, lebo bola petícia, že pod hrádzou nie a teraz týmto. 

Ing. Kočišová – ale to sú nové pozemky. 

Ing. Jánošík – ako nové? Veď aj toto je nové. Predsa nechceš povedať, že toto dookola používa. 

Ing. Kočišová – to je priľahlý. 

Ing. arch. Čurilla – on tam ide bez súťaže, pretože tam má chatu. Skolaudovanú. 

Ing. Jánošík – toto je priľahlý pozemok? Priľahlý je, keď máš stavbu. Ukáž mi, kde tu máš stavbu. 

Ing. Kočišová – veď tu je. Tak toto už je všetko jeho. 

Ing. Jánošík – to zas si nemýľme priľahlé pozemky. Tam stavba nie je, stavba je tu. Tu je jeho chata. 

Ing. Kočišová – no veď je. 

Ing. Jánošík – toto je už kúsok ďalej. 

Ing. arch. Čurilla – to je prepojené. 

Ing. Kočišová – on to berie celé, v celku. 

Ing. Jánošík – lebo je tu určitá nespokojnosť, lebo novým nie a starí tam budú mať futbalové ihrisko. 

Ing. arch. Čurilla – ešte raz, nové pozemky nie sú, nemáš kde, a toto je priestor, ktorý si môžu odkúpiť, 

keďže sme to dovolili už ďalšie, sa VZN zmenilo. Robilo sa to kvôli ceste Zahuru, ktorá mala byť hotová 

a nie je, lebo zmizli peniaze na tú cestu a kvôli tomu sa to urobilo. Toto je výsledok toho, nikto by to v živote 

nechcel, keby sme neboli neobetovali Zahuru kvôli ceste. 
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Ing. Jánošík – ale teraz ju obetujeme tiež, ja mám taký pocit. Sú tam megalomanské stavby, poviem, urobili 

sa chyby, hej, šak vieme o koho ide a teraz budú ďalšie megalomanské stavby. Tu budú ďalšie dve chaty 

možno a my sa budeme po čase čudovať a pri ďalšom tiež to isté. Dookola si ďalší si bude okolo skupovať, 

čo budeme v ďalšom bode brať. Čiže ja len kľudne, bolo to na komisii, niekomu hej, niekomu nie, dakto, že 

by povedal účel stavby, hej, p. Olejník, dakto nie. Priľahlý je tento tu, tento určite nie. 

Ing. arch.  Čurilla – Juraj, ešte. Všetci, ktorí požiadali o odkúpenie pozemku, rozšírenie okolo chaty, ja 

neviem prípad, že by sa nevyhovelo a bolo, že je zlý tvar pozemku nezmyselný, aby to malo nejaký logický 

tvar, tak sa dalo akože upraviť. Ale nikomu sa nestalo, žeby sme nevyhoveli. Nové pozemky nie sú, nemáme 

už vytipované zatiaľ, neviem o tom. Skrátka a on, keď si si všimol tu má chatu a toto tu má akože ten 

priľahlý, akonáhle sa dotýka je priľahlý a dotýka sa.  

p. Biroščák – ale to sa týka asi chát, ktoré sú nedokončené a chcú si odkúpiť pozemok. Lebo čo sme 

nesúhlasili, tak Kandrikovi sme nesúhlasili. 

Ing. Jánošík – p. Kandrik, p. Krauz a x ďalších ľudí. 

Ing arch. Čurilla – on nemá zkolaudovanú chatu a má problémy. Keď bude mať všetko ok, tak aj jemu sa 

vyhovie. 

Ing. Jánošík – dobre, len som chcel povedať, lebo vravím, sú niektorí ľudia, ktorí ten pocit krivdy majú, 

takže ja poviem. 

Mgr. Dzurilová – ako zdôvodnil účel, keď môžem k tomu jednou vetou.  

Ing. Mnichová – my keď sme začali vyzývať, tak vyzývali sme kvôli tomu, že boli postavené stavby, altánky, 

boli šopy a neviem, čo všetko možné okolo chát. Uvítali sme to, keď povedali, že neodkúpia si len pod tým 

altánkom, ale odkúpia si aj celý priestor, ktorý kosia, ktorý zveľaďujú, čiže kvôli tomu sa dalo 100 štvorákov, 

150 štvorákov, áno, super, staráte sa o to, predáme, ale bola tam stále podmienka, že tam stavba na tom 

pozemku nebude. Pokiaľ viem p. Maskaľ má tam ešte žumpu na našom pozemku. Žumpa je tiež stavba. Čiže 

vlastne toto, čo odkupuje, tak ešte v tejto časti má tú žumpu. Je tam nejaká stavba, lebo keby tam nemal 

celkom nič, tak tam by bol ten problém, že sa mu predáva čistý pozemok. Stále sa odvolávame na to, že je 

tam nejaká stavba, lebo žumpu má fakt na našom pozemku. Je tam stavba žumpy, no  a on chce zase odkúpiť 

pozemok, o ktorý sa stará a zveľaďuje. Čiže beriem to takto. 

Primátor mesta – my skôr máme opačný problém, že ľudia si chcú odkúpiť len úplne minimum a pritom my 

chceme zase od nich, aby si odkúpili viacej, lebo majú tam ešte sklad, tu majú dreváreň, tu majú múrik 

oporný, tu majú neviem čo a nechcú. Chcú len okolo chaty. Toto je praveže opačný prípad, že možno chcel 

viac. Opačných prípadov máme viacej, že ľudia si nechcú odkúpiť, napriek tomu, že tam stoja ich veci na 

tom. To konštatujem, nijako neobhajujem toto, len hovorím. Veď to som chcel povedať, že keby si bral 

parcelu 300 štvorákovú, ja neviem 30 na 10, proste parcela, kde sa dá stavať, tak rozumiem, ale toto je 

v podstate ako keby po obvode, nie stavebná parcela ako samotná, už keď pospája pozemky, zbúra chatu, 

tak teoreticky tam môže postaviť, aj keď taký zámer neviem či bol. A samozrejme nemusí dostať povolenie. 

Prednostka MsÚ – pokiaľ viem, tak mohol pristupovať k tomu tak, ako veľa chatárov, že parkujú s autom 

na našom pozemku. Kdež to za to kúpil vpredu, aby parkoval ešte aj na svojom pozemku, aby neparkoval 

na mestskom pozemku. 

Mgr. Dzurilová – v žiadosti mal uvedený účel alebo je to len tak, že žiadam o ... 

Prednostka MsÚ – vpredu chce parkovať a vzadu má žumpu 

Primátor mesta – ďakujem, ešte niekto niečo k tomuto bodu? Keď nie, tak prečítam uznesenie. 

  

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 9 Predaj nehnuteľnosti vo 

vlastníctve mesta Spišské Vlachy - Maskaľ : Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje 

(uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie:  

Za: Milan Biroščák, , Ing. Svetlana Kočišová, Ing. arch. Martin Čurilla, Ján Baloga 

Proti: x 
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Zdržal sa: Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš – neprítomný, Ing. Viliam Grega - neprítomný, Jozef Šiška - neprítomný 

Za: 4 Proti: 0 Zdržal sa: 2 Nehlasoval: 3 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 149/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 10 Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Spišské Vlachy – Kuchár  

 

 

Primátor mesta – opäť, materiály v podstate boli, čiže, nech sa páči, ak má niekto k tomuto bodu otázky, 

otváram rozpravu. Nikto nič, ďakujem. Prečítam uznesenie. 

 

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. Predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve 

mesta Spišské Vlachy : Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe). 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, , Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. arch. Martin Čurilla 

Proti: Mgr. Darina Dzurilová 

Zdržal sa: Ing. Juraj Jánošík 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš – neprítomný, Ing. Viliam Grega – neprítomný, Jozef Šiška 

Za: 4 Proti: 1 Zdržal sa: 1 Nehlasoval: 3 

 

Primátor mesta  konštatoval, že uznesenie č. 150/IX/2023 bolo schválené.  

 

 

K bodu č. 11 Činnosť komisií - výstupy 

 

 

Primátor mesta  - poprosím, aké komisie sme mali? Predpokladám, že asi neboli, nebola ani jedna. Čiže 

neboli komisie žiadne, nezasadala teda ani jedna komisia. Ďakujem.   

 

 

 

K bodu č. 12 Rôzne  

 

 

Primátor mesta -  nech sa páči, možno by som ešte začal ja v rýchlosti. Zabudol som ešte na jednu vec pri 

projektoch – dneska sme mali stretnutie s p. riaditeľkou Šofrankovou – je možnosť sa zapojiť do projektu na 

rekonštrukciu, debarierizáciu, opravu, výstavbu nových ihrísk a podobne, čo sa týka škôl. Je tam päť oblastí, 

jedna je napríklad debarierizácia, druhá je športoviská alebo ihriská, tretia je jedálne, kuchyne a podobne, 

štvrtá sú napríklad telocvične a niektoré budovy. Je to proste presne špecifikované, zatiaľ je to len také info 

do čoho by sme chceli ísť. Potrebujú vlastne ísť do tej debarierizácie, to je jedna vec, druhá vec do opravy 

alebo zväčšenia kuchyne, tretia vec je výstavba multifunkčného ihriska na ploche medzi jedálňou 

a telocvičnou a tretie je oprava fasády telocvične spolu s nainštalovaním klimatizácie. Ešte sa to bude 

prioritizovať tieto štyri veci, zatiaľ je to nastavené tak, že tá debarierizácia by bola prvá, neviem, či ihrisko, 



17 

 

či kuchyňa je druhé, to druhé je tretie a telocvičňa je štvrtá. Je to nejakých 50 000 000 eur s tým, že rátajú 

na cca 50 škôl, čiže 1 000.000 každej, samozrejme budú chcieť, taký je predpoklad, že budú chcieť uspokojiť 

viacej škôl, takže bude tá čiastka menšia pravdepodobne. Predpoklad pre nás je, že pol milióna – 700.000. 

Neviem, to sú teraz také hrubé nástrely, spoluúčasť je 8%. Čiže, ak by sme dostali milión, je to 80.000. Je to 

ešte len v počiatku, nie je to nič isté, to je len info pre vás, že nad niečím takým sa rozmýšľa, budeme sa 

o tom ešte baviť, keď príde ku nejakým konkrétnym krokom. O projekt sa uchádzať chceme, čiže budem 

vás informovať ďalej. Keď to bude.  

Ing. Jánošík  – ja len, že výzva je vlastne do 16.10., ja som písal aj pánu manažérovi, ktorý mi odpísal, že 

v piatok bude s pani riaditeľkou sedieť nad tým a s tým, že my sme tu spomínali tu kanalizáciu, ktorá je pod 

hlavnou budovou zlá, alebo že lapač tukov im treba, prípadne, ja by som dal do pozornosti aj tie eternitové 

pergoly. 

Primátor mesta – len tam sú presne špecifikované veci, ktoré môže. Doslova sú tam presne špecifikované 

veci. Len je tam trochu problém, že niekedy to je o slovíčkach, že nie rekonštrukcia, ale vybudovanie. 

Vybudovanie môže byť – pani riaditeľka vlastne chcela pristaviť taký kvázi sklad ku telocvični do jedného 

rohu, aby bol na náčinie, ktoré sa vonku používa atď. Je to výstavba alebo to nie je výstavba? Je to 

rekonštrukcia tej telocvične, nie je to rekonštrukcia? Ani to, ani to. Je to prístavba. Môže byť, že keď je tam 

výstavba a toto spravíme, tak to neprejde. Je to také citlivé, že fakt musíme vyberať, čo naozaj a presne 

komunikovať. 

Ing. arch. Čurilla – treba napísať ten projekt, a tam sú dôležité body. Čiže nachytať najviac bodov, čiže veľmi 

dobre to prečítať, veľmi dobre ho postaviť, na to je dobré komunikácia so školou, s riaditeľkou aj Ľubo 

navrhol, že do komisie to tiež dať. 

Primátor mesta – no, jasné. A to bude, komunikujeme to vlastne aj s tou firmou, ktorá nám tie projekty 

sleduje. Lebo nepamätám si teraz presne, áno, knižnica tam bola, tiež bol taký zámer, že spraviť knižnicu 

v škole, lenže nemôže sa vybudovať, musela by sa prerobiť nejaká miestnosť, iba vtedy by tie peniaze boli 

priznané alebo mohli by sme sa uchádzať o projekt. Akonáhle by sme chceli vybudovať nejakú malú budovu, 

čo by bola knižnica, tak už nie. Čiže ideme bod po bode, čo by sa dalo. Toto sú zatiaľ štyri veci, ktoré by 

sme chceli v rámci toho, strecha tam napríklad vôbec  nie je . Jasné, že keby bola, tak ide to ako priorita. 

Uvidíme, koľko, keby to bolo 500.000 – tak je to 40.000 spoluúčasť. Uvidíme, zatiaľ sú to len také nástrely, 

čo by mohlo čo stáť, či ihrisko, či telocvičňa, atď.  Čiže toto za mňa, také predbežné info. Nech sa páči. 

Mgr. Dzurilová – chcem sa spýtať ešte na pavilón B, v akej sme pozícii zatiaľ? 

Primátor mesta – ešte sme nezačali, budeme oslovovať firmy, ktoré to spravia, v podstate by sa to malo 

stihnúť, prinajhoršom ak nie, tak to zasiahne trošku do septembra. Dneska som sa o tom rozprával s pani 

riaditeľkou , vravel som, že ešte to stojí.  

Primátor mesta – ešte niekto, niečo – Rôzne? 

Mgr. Dzurilová – s tým totiž súvisí aj to, že my sme s pani riaditeľkou rozprávali o knižnici, ktorá je 

v súčasnosti v pavilóne B a tá by prešla do pavilónu A. A tým pádom by mohlo byť niečo aj z tej 

rekonštrukcie na knižnicu. Lebo nejde o novú miestnosť, ale bývalý sklad, ktorý bude prerobený na knižnicu. 

Ten sklad teraz slúži ako kabinet výtvarnej výchovy. Keď sa presťahujeme do pavilónu D, tak potom sa to 

tam uvoľní a tam bude knižnica.  

Primátor mesta – ale tam niečo iné malo byť, nie? Nie, knižnica. Tam ten priestor sa pokiaľ viem plánoval 

na niečo iné. Nie náhodu na učebňu, ktorá by sa presunula z A do B? Už teraz neviem presne ako sú tie 

pavilóny usporiadané. 

Mgr. Dzurilová – teraz ten pavilón A je deviatacky, takže tam by bola knižnica – miesto kabinetu. Tak bol 

posledný zámer.  

Primátor mesta – lebo o knižnici neviem, či bola reč, sme sa bavili o tej prerábke, bolo tam, že áno, tú 

miestnosť, čo tam máte sklad alebo niečo také, keď sa vyprace, tak sa získa priestor. Ale ja si nepamätám, 

že by to bolo na knižnicu. Nie je tu Michal. Toto je ešte živé, to je ešte len v myšlienkach, čiže dá sa to 

rozčleniť. Len potom ide o to, že ak by sme šli do knižnice, tak možno nebudeme mať telocvičňu. Proste 

budeme to prioritizovať. Povedal by som, že knižnica z tých štyroch je asi až piata. Môj názor. Ale 

v poriadku. 

Niektoré veci tam boli, čo už máme – nejaké smart učebne, envirovýchova a podobné veci, ktoré už 

v podstate nepotrebujeme, takže toto nebudeme riešiť. 

Ing. Jánošík – ja by som mal ešte jednu pripomienku ohľadom čističky. Minule sme schválili v podstate 

zmenu rozpočtu nejaký balik na projekt na čističku a rozmýšľal som nad tým, v podstate mali sme tu nejaké 

projekty na 15 – 16 000 000. Teraz je spoluúčasť nejakých 8%, nie 5 a vychádza to dosť slušná suma a čo 

som už tak dopočul sa, čo mám nejaké myšlienky, tak niektoré obce to riešia tak, že riešia to etapovito, že 

nie taký veľký projekt ako my, lebo ja poviem u nás máme problém  navýšenie nejakých 90.000 a pri – ja 
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som to aj vyrátal a pri 15 000 000 je 1 200 000 8%. Tak keby niekto navýšil, tak pre nás to je nereálne, či by 

nebolo tiež ísť do toho etapovite. Zrobím čističku nejaké dve ulice a postupne a tak to riešia postupne aj 

niektoré okolité obce  v okolí a v podstate netreba nám 16 000 000 poviem, alebo neviem na koľko by bol 

projekt, ale by sme išli do menšej sumy aj tie projekty by menej stáli vlastne a bol by reálnejšie. Skôr by 

prešli ako jedna evokovaná suma 60 000 000 a my by sme  potrebovali 16 000 000, čiže to je nereálne. Aj 

zmanažovať, čiže to sme už skôr rozprávali na tú tému. Aj pani Mnichová možno si spomenie kedysi, takže.  

Primátor mesta – vysvetlím – do projektu sa nie je možné zapojiť, ak  nebude odkanalizovaná, alebo 

zrealizovaná minimálne 85% celej aglomerácie. Čiže neviem ako idú tie obce, ale buď ešte začali niekedy 

skôr, teraz už to vraj nie je možné. Ja som nepočul o 8%, ja viem 5%. S tým, keď sa bavíme o 20 000 000, 

tak 5% vychádza  1 000 000. Ten 1 000 000 vieme prefinancovať cez úver, kde je úrok 0,1% na 20 rokov, 

nezarátava sa do celkového dlhu obce atď. Všetci to tak robia, napríklad aj Podhradie, rozprával som sa 

s pánom primátorom, idú cez to. Vlastne tú spoluúčasť financujú, lebo tam sú úplne v úvodzovkách smiešne 

splátky atď. A podmienky oproti tým úverom, ktoré sú bežné, normálne. Čiže toto je spôsob, toto by bola 

cesta, aj pri tej spoluúčasti. Rozmýšľali sme aj nad vetvami, bavili sme sa p. Mnichová o vetvách, že sa 

spraví jedna vetva, potom druhá, ale jednoducho keď nie je 85% minimálne, tak ten projekt nepustia. 

Vyhrá to ten, kto , alebo teda môže sa uchádzať ten kto, čo má, čím viac. Nemám informácie, aby tak 

fungovali obce teraz, tie ktoré idú na nanovo alebo začínajú.  

Ing. Mnichová – viem, bolo to tak, že doslova sa urobila čistička na kapacitu mesta a urobili sa dve vetvy, 

že bola prvopočiatka dajme tomu bola 5 000 000, dve vetvy hlavnej ulice a vyšla ďalšia výzva a dali 

doplnenie kanalizácie iba ďalšie vetvy. 

Primátor mesta – teraz sme to zisťovali a to nie je možné. Prišla nám odpoveď, že nie je to možné. Môžeme 

to ešte raz preveriť, aj keď neviem, či by to bolo rozumné, či naozaj nie je lepšie fakt ísť už do celkového, 

lebo sa to potom natiahne. Preveriť to môžeme. 

Ing. Mnichová – lebo ako rozpráva p. inžinier je to výhodnejšie pre mesto, lebo skôr vám dajú 5 000 000 

ako 15 000 000. A mesto má inú spoluúčasť.  

Primátor mesta – hej, len potom budeme chcieť spoluúčasť a nebude tá možnosť toho úveru s takými úrokmi 

a budeme mať problém brať za 4 – 5%. Ešte preverujeme, aj keď podľa mňa to je mylná informácia, ale 

prišla taká, že tento úver sa dá použiť vraj na čokoľvek. Keby to bola pravda, tak potom prefinancujeme 

tento. Ale to si myslím že len niekto zle  pochopil , lebo kto by čerpal úver z banky, keď môže zobrať tento, 

keď na čokoľvek sa dá použiť, čiže to si nemyslím, že je pravda, ale preveríme toto s tým minimálnym 

percentom. 

Mgr. Dzurilová – a prakticky ako by to potom vyzeralo? Že jedna časť je hotová, alebo kanalizácia, ale cesty 

ešte nebudú. Rozryje sa časť mesta alebo? A potom vieme to napojiť, napríklad keby to bolo o pol roka 

neskôr. Nie je to náročnejšie? 

Ing. arch. Čurilla – ale toto nie je dobré, to je ako, keď rozostaváš dom a potom po kúsku... 

Primátor mesta – a zasahovať potom už do toho postaveného. Uvidíme, pravdepodobne to nie je ani možné. 

Tak bolo nám potvrdené, že jednoducho toto nie je možné. Toho sa v podstate držíme. Aj  ten projekt sa robí 

vlastne na celú. Dobre, to bude len projekt, ak sa niečo zmení a budeme môcť ísť a uznáme za vhodné, že je 

lepšie ísť po etapách, tak to prehodnotíme. Ten projekt bude na komplet a potom už realizácia, ako sa bude 

robiť, ako sa bude dať robiť, to už uvidíme, aké budú možnosti. 

Ing. Mnichová – ten projekt sa dá rozdeliť. 

Ing. arch. Čurilla – najlepšie by bolo pre nás naraz, ale potom, keď uvidíme, že to nemá, že je to zlá cesta. 

Primátor mesta – ak bude vôbec možnosť si vybrať cestu, možno, že budeme mať striktne určené. 

Primátor mesta – dobre, ďakujem, ešte niekto v bode Rôzne? 

Ing. Jánošík – ja by som mal už poslednú, nebojte sa, ja len ku lyžiarskemu svahu teraz v podstate je tam 

vada sa ukázala v zime, že spodný hydrant pri zasnežovaní prepúšťa vodu. Ja už som vyzval p. Hyneka, 

ktorý to realizoval, že by prišiel na to pozrieť, lebo je tam viacej možností, že nejaký kamienok upchal, sedlo 

sa zaseklo atď., čiže v podstate, čo nám poradil my sme skúsili, ale stále to je. My sme aj p. Štanclovi vraveli, 

že budeme nápomocní, keby trebalo kopať, alebo čo. Len vravel, že sa zastaví a pozrie, len my už pre neho 

nie sme partneri, p. Štancl v podstate ešte nie je. Mesto to všetko to všetko realizovalo, čiže ja by som dal 

do pozornosti ešte, aby mesto oslovilo p. Hyneka, že by odstránil vady, lebo je to v záruke všetko. Mám 

adresu jeho, môžem poskytnúť. Vravím, telefonicky som dohodol, ale iná úroveň bude, keď ho mesto osloví. 

Primátor mesta – čiže je to v záruke, áno? Vtedy to objednával kto? Mesto alebo oddiel? 

Ing. Jánošík – mesto. Všetko zabezpečilo. Ako mesto je partner. 

Primátor mesta – prosím Ťa údaje, aspoň mailovú adresu, že ho vyzveme, alebo  požiadame ho. Spodný 

hydrant? 
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Ing. Jánošík – spodný. Tam sú štyri. Nech už skontroluje všetky. Aby zas nebolo na nás, že sme niečo 

zanedbali. Možno to bude nejaká prkotina. My sme to skrátka nerozoberali, nám aj kázal, ale je to nové. Je 

to v záruke.  

p. Baloga – kedy začne prenájom tej chaty, čo tam má mať požičovňu bicyklov. Kedy to začne, kedy to 

plánuje? 

Primátor mesta – pravdepodobne od 1. augusta asi. Neviem, nemám informácie, kedy sa začne. 

Ing. Kočišová – čo ja som mala informácie od neho, tak on vravel, že ak bude mať niekto záujem, že on tam 

tie bicykle prinesie. 

Primátor mesta – fyzicky ich tam nebude mať. 

Ing. arch. Čurilla – iba na telefonát. To je riskantné to tam mať. Takže to funguje na telefonát. Keď niekto 

má záujem, tak mu donesie. 

Primátor mesta – zmluva bude v podstate tento týždeň podpísaná, lebo boli ešte pripomienky. Prišiel návrh 

zmluvy, pripomienkovali sme ho my, potom pripomienkoval naše on, čiže troška sa to natiahlo. Už je teraz 

finál po odsúhlasení nami, aj právnikom, aj pánom Štanclom, takže predpokladám to začne do konca júla 

alebo začiatkom augusta. Ale tak, ako vravela pani zástupkyňa, nebudú tam fyzicky bicykle, on to bude 

riešiť takto.  

Ing. Mnichová –môžem sa spýtať, on bude opravovať tú chatu? Chce tam niečo aj prerábať? 

Primátor mesta – mal taký zámer, že by ju nejako opravil len ide o to, že čo sa tam oplatí opravovať. Toto 

sme sa bavili, aby už do chaty nejako nezasahoval, ale aby spravil to, čo v prípade, ak by sa chata zbúrala 

a postavila sa nová, tak bude slúžiť aj tej novej, ako napríklad prívod vody, žumpa, vonku sedenie, atď. 

Ing. Mnichová – aj toto podlieha ohlasovacej povinnosti. Čiže treba ho upozorniť na to, že aj keď je to naša 

budova, ale my tieto veci musíme riešiť. Ohlásenie si robíme sami, ako náš stavebný úrad, ale keď je stavebné 

povolenie, prerábka, prístavba, musíme mať určený stavebný úrad. Čiže ja vlastne musím žiadať potom 

okresný úrad Košice o pridelenie úradu na povolenie. Aby to vedel dopredu. Že ohlásenie áno, toto vybaví 

u nás, ale tieto veci potom dopredu sa musia nahlásiť. 

Primátor mesta – dobre, ešte jedna informácia. V podstate ja som s ním rozprával, chcel, pýtal sa, či je 

možnosť zaparkovať ratrák nad mestskou chatou. Ale až za plotom. Tam je taká plocha, ktorú by vyrovnal.  

Ing. Mnichová – to sa treba Sajdáka spýtať.  

Primátor mesta – to je mestský pozemok. Zasahuje cez cestu, až za chatu. 

Ing. Mnichovaá– ale nemajú ju v správe Mestské lesy? Treba pozrieť, či ju nemá Sajdák. Dobre, ale pokiaľ 

on ju má v prenájme, takže my potom tam nemôžme dať súhlas, že môžeš tam parkovať, keď to má 

v prenájme niekto iný.  

Primátor mesta – to je parcela, ktorá od  Čiernej chaty ide smerom ku ceste na Gaľmus a zasahuje cez cestu 

až za Mestskú chatu.  

Ing. Mnichová – treba ísť pozrieť do spisu 

Primátor mesta – čo tam on chce spraviť je to, že to chce zrovnať, sú tam väčšie jamy, chce tam položiť dva 

kontajnery, medzi ktoré zaparkuje ratrák a prestreší to. Nič viac. Akonáhle by bolo treba to odstrániť, tak to 

vie spraviť. Preto chce dať kontajnery, aby to mohol naložiť a odviezť, ak by bol s tým problém.  

Ing. Mnichová – či náhodu, lebo keď to majú Mestské lesy, tak my nemôžme súhlas dať.  

Primátor mesta – lebo ja som mu ústny súhlas dal, že to tam môže zrovnať, ale ok, preveríme to. 

Ing. Mnichová – preverte to s p. Sajdákom. 

Primátor mesta – neviem, či on s ním už aj nerozprával, mám taký pocit. Nie je to nijaký zásah, dokonca to 

bude ešte upravené potom. Ale dobre, preverím s Mestskými lesmi. 

Ing. Mnichová – lebo viem, že tam nejaké stromy, dali požiadavku a tam presne išlo, že je to v správe 

Mestských lesov, čiže mesto nemôže dať súhlas na výrub. Len teraz neviem, o ktorú parcelu presne išlo. 

Skúste preveriť. 

Primátor mesta – dobre, dám mu vedieť, aby sa spojil s p. Sajdákom, alebo ja sa s ním spojím.  

 

Prihlásila sa pani Viera Ludrovská (občan mesta) a požiadala o slova. 

Primátor mesta – posielali ste mail, alebo telefonicky ste sa neprihlasovali, či? 

p. Ludrovská –ja som prišla na zasadnutie ako občianka a mám nejaké veci.  

Primátor mesta – dobre, len to musia schváliť poslanci. Lebo ináč podľa rokovacieho poriadku sa musíte 

nahlásiť do zastupiteľstva buď e-mailom, telefonicky, alebo osobne. Ak nie, tak potom musia schvaľovať 

poslanci a tam je to obmedzené maximálne na päť minút.  

Primátor mesta – dobre, tak dávam hlasovať ohľadom súhlasu s pripomienkami p. Ludrovskej.  
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Primátor mesta dal poslancom hlasovať, aby v tomto bode mohla vystúpiť p. Viera Ludrovská.  

 

 

 

Hlasovanie: 

Za: Milan Biroščák, , Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, , Ing. arch. Martin 

Čurilla, Ján Baloga 

Proti: x 

Zdržal sa: x 

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný, Ing. Viliam Grega – neprítomný, Jozef Šiška - neprítomný 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 3 

 

 

p. Ludrovská – ja len tak ako občan, že chodím po meste atď. Napríklad, ja som už skôr o tom rozprávala, 

že chýbajú mi v meste verejné toalety. To nie, že len ja, ale prídu tu aj cudzí turisti a nie sú vecká v meste, 

to je veľmi zásadná vec. Človek potom musí ísť niekam do cukrárne a kúpiť si nejaký koláč a dajú mu kľúče. 

Sú hydranty, teraz je taká horúčava. Prečo tam nenamontovať niečo na osvieženie, teraz sú horúčavy, ľudia 

chodia, aby niekto neodpadol. 

Primátor mesta – hydrant nemôže obsluhovať len tak občan, za prvé, za druhé hydranty majú svoj účel.  

Ing. Mnichová – sú v podnájme Podtatranskej vodárenskej spoločnosti, nie sú naše.  

P. Ludrovská – chodia sem turisti, stretla som už aj z Francúzska, z Anglicka. Bolo by dobré, aby bolo 

v nedeľu otvorené niečo na občerstvenie. Lebo iba pizzérie sú dostupné. Aspoň teraz v tých letných 

obdobiach.  

Primátor mesta – mesto podnikať v tomto nemôže. To si môže otvoriť akýkoľvek súkromník, kedykoľvek. 

My nemôžeme teraz otvoriť nejakú reštauráciu, kaviareň. 

p. Ludrovská – bývam oproti Traktorke, tam tá strecha, to je otázka času, to je tak rozonačená, nech sa páči, 

treba sa tam ísť pozrieť, čo tá strecha je. Škridle padajú, idú tam deti do Rudoľky, to je otázka času, kým sa 

niečo stane. To je fakt.  

Ing. arch. Čurilla – postupne vlastne mesto začalo s tou obnovou toho areálu, všetko je otázka peňazí. Teraz 

je dosť kritická situácia s peniazmi, niečo bude. 

p. Ludrovská – škoda tej sály. To keby ste prišli v noci, čo sa tam deje, škoda tých peňazí, čo sa tam dalo. 

Policajti prebehnú, idú a tá mládež, to Vám odporúčam. To je niečo neskutočné. A ešte prečo tá Rudoľka sa 

nevyužíva vlastne? Všetky akcie sú Zahuru.  

Primátor mesta – mestské akcie robíme v Rudoľke a Zahuru sa robia akcie, ktoré robí súkromník, ktorý je 

prevádzkovateľom Sabinky. On to nemá dôvod robiť v meste. My robíme mestské akcie v meste. Ale bude 

sa rekonštruovať Rudoľová záhrada. Bohužiaľ, ten projekt, ktorý bol nevyšiel, lebo jednoducho za týchto 

podmienok k tomu nemôžeme pristúpiť. Bude sa rekonštruovať postupne po etapách.  

K bodu č. 14 Interpelácie 

 

 

V tomto bode neboli podané žiadne interpelácie poslancov. 

 

 

 

 

 

K bodu č. 15 Záver 
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Primátor mesta –  v závere sa poďakoval všetkým prítomným za účasť a 10. zasadnutie MsZ o 18:41 hod. 

ukončil. 

 

 

 

 

V Spišských Vlachoch, dňa 31. júla 2023 

 

 

 

  

…..................................................                                      .......................................................                                                                                  

          Vladimír Baloga                                         Mgr. Marta Tomašková                                                                

           primátor mesta                                     prednostka MsÚ 

 

 

 

Overovatelia zápisnice a prijatých uznesení:  

 

Ing. Juraj Jánošík                                                               ....................................................  

Ján Baloga                           ....................................................  


